



Architects Collective Management Board, 02/2023

DE

Andreas Frauscher

Architektur Studium an der Technischen Universität Wien, CEO und Mitbegründer von Architects Collective Wien. Arbeitete in mehreren Architekturbüros in Wien, ist in allen Leistungsphasen der Architekturplanung als Projektleiter für Bürogebäude, Krankenhaus- und Wohnhausbau erfahren. Lehrtätigkeit an der Technischen Universität Wien, Experte für Generalplanung im Gesundheitswesen und in der Krankenhausplanung.

Richard Klinger

Architektur Studium an der Technischen Universität Wien und an der Akademie der Bildenden Künste Wien. CEO und Mitbegründer von Architects Collective Wien, vormals CEO von Müller & Klinger Architekten Wien. Architekt und Generalplaner für eine Reihe von Großprojekten im Krankenhausbau, Büro- und Wohnhausbau. Experte für Masterplanung im Gesundheitswesen und in der Krankenhausplanung.

Kurt Sattler

Architektur Studium an der University of Sydney und an der Akademie der Bildenden Künste in Wien; LEED-zertifiziert durch das US Green Building Design Council. Mitbegründer und Partner von Architects Collective in Wien; davor für Coop Himmelb(l)au in Wien und Michael Maltzan Architecture in Los Angeles tätig. Erfahren als Projektleiter für Museums-, Theater- und Schulprojekte in den USA, Deutschland und Österreich. Experte für Nachhaltigkeit und Energieeffizienz. Geprüfter Weinakademiker durch den Wine & Spirit Education Trust.

Sonja Paar-Tschuppik

Architektur Studium an der Technischen Universität Graz und Wien. Arbeitete für mehrere Architekturbüros in Wien, seit 2009 als Senior Architektin bei Architects Collective, verantwortlich für Planungssteuerung, Controlling und Finanzen – seit 2023 auch als Gesamtprokuristin in der Geschäftsleitung. Expertin für Architektur und Generalplanung im Bereich Gesundheitswesen und Krankenhausplanung, als Projektleiterin in der Planung und Planungssteuerung bzw. Koordination von Krankenhausprojekten seit 2004.



EN

Andreas Frauscher

studied architecture at the Technical University of Vienna. He is CEO and co-founder of Architects Collective. Andreas Frauscher collaborated with several architectural offices in Vienna. As a project leader for office buildings, healthcare and residential buildings, he has amassed a wealth of experience in all phases of architectural planning. Andreas has lectured at the Technical University of Vienna. He is an expert in general planning for the healthcare sector and in hospital planning.

Richard Klinger

studied architecture at the Technical University of Vienna and at the Academy of Fine Arts in Vienna. He is CEO and co-founder of Architects Collective, and former CEO of Müller & Klinger Architekten Vienna. Richard Klinger has amassed a wealth of experience as head architect and general planner for a number of major healthcare, office and residential projects. He is an expert in master planning for the healthcare sector and in hospital planning.

Kurt Sattler

studied architecture at the University of Sydney and at the Academy of Fine Arts in Vienna. He is also LEED certified by the US Green Building Design Council. Kurt Sattler is co-founder and partner of Architects Collective in Vienna. He has worked at Coop Himmelb(l)au in Vienna and Michael Maltzan Architecture in Los Angeles. He has experience as a project manager for museums, theatres and school projects in the USA, Germany and Austria. He is an expert for sustainability and energy efficiency and is a certified wine academic by the Wine & Spirit Education Trust.

Sonja Paar-Tschuppik

studied architecture at the Technical University of Graz and Vienna. She has worked for several architectural offices in Vienna, most recently as senior architect at Architects Collective, responsible for planning control, controlling and finances. In 2023, Sonja Paar-Tschuppik became General Officer at Architects Collectives management. She is an expert in architecture and general planning for the healthcare sector and in hospital planning. As project manager, Sonja has a wealth of expertise in the planning and control, as well as coordination of hospital projects since 2004.